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Synliggöranden av skatter på kvitton

Förslag till riksdagsbeslut
1. Riksdagen ställer sig bakom det som anförs i motionen om att se över möjligheten 

att synliggöra skatterna på kvittot när vi konsumerar någonting som är beskattat i 
flera led och tillkännager detta för regeringen.

2. Riksdagen ställer sig bakom det som anförs i motionen om att se över möjligheterna 
att synliggöra punktskatter på kvitton och tillkännager detta för regeringen.

3. Riksdagen ställer sig bakom det som anförs i motionen om att se över möjligheten 
att redovisa statliga subventioner från det offentliga på kvitton och tillkännager 
detta för regeringen.

Motivering
Utöver skatter på arbete finns en rad punktskatter samt moms på olika produkter. 
Många gånger är skatterna så komplicerade att det krävs en mindre avhandling för att 
förstå dem. Utan att värdera vilka punktskatter vi bör ta bort eller ändra på, så kan vi 
göra dem tydligare. Ett sätt är att göra skatterna synliga på kvittot när vi konsumerar 
någonting som är beskattat i flera led.

Många tandläkarmottagningar visar på kvittot hur mycket ditt tandläkarbesök är sub-
ventionerat, från vilka instanser och vad de olika subventionerna kallas. Det gör att du 
som kund kan se hur mycket ditt besök faktiskt kostat och vad du behövt betala. Det gör 
det möjligt för dig att jämföra landsting och tandläkarmottagningar med varandra.

Ännu viktigare är att vi då spelar med öppna kort, och låter den enskilde värdera och 
ha tillgång till information som påverkar dennes vardag.

På samma sätt bör det vara med alla subventioner och skatter. När du tankar bilen, 
betalar elräkningen, köper flygbiljetter till Thailand eller när du utnyttjar olika välfärds-
tjänster i form av exempelvis förskola, kollektivtrafik, sjukvård och äldreomsorg. Att 
visa vilken skatt du betalar eller vilken subvention du tar emot är inte bara rättvist. Det 
tvingar också den som är ansvarig för systemet att veta hur pengarna hanteras.
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När alliansregeringen införde terminsavgifter för utomeuropeiska studenter på 
svenska högskolor och universitet var ett motargument att detta inte gick att göra, 
eftersom lärosätena inte visste vad administration, utbildning, lokalkostnader och så 
vidare kostade per student.

Utöver alla de tänkta positiva effekterna fick reformen även konsekvensen att det 
idag är enklare att jämföra hur lärosätena använder sina resurser. Framför allt har det 
blivit en vinst för lärosätena själva som tvingats få bättre koll på sina pengar. 

Utskottet har tidigare uttryckt att det är fullt möjligt för företag att själva redovisa 
diverse punktskatter och subventioner på kvitton. Detta är dock i praktiken näst intill 
omöjligt när det gäller punktskatter, då dessa är så många och sker i flera led hos många 
produkter. Att lägga på den enskilda försäljaren av en produkt som innehåller exempel-
vis ett batteri, att själv ta reda på hur stor del av produktens kostnad som beror på 
skatter är orimligt. Ska detta bli verklighet kräver det därför ökad tillgänglighet till 
sådan information.

Med anledning av ovanstående bör skatterna synliggöras på kvittot när vi konsum-
erar någonting som är beskattas i flera led.

Ida Drougge (M)


